

## **Conditions for participation in the educational cycling tour along the Memel (20.-27.08.2023)**

The following binding conditions of participation apply to participants in the educational cycle tour. By applying, participants declare that they have taken note of them. The participants selected for the trip declare that they agree with the conditions of participation by taking part.

1. By taking part in the educational cycling tour, participants agree to take part in all official programme points of the tour
2. In case of cancellation, the project management (vincent.regente@deutsche-gesellschaft-ev.de / +49 (0)30 88 412 288) must be informed immediately.
3. If the travel cancellation insurance does not apply (see below, No. 8) and no participant can move up from the waiting list, the cancelling participant must pay 50% of the participation fee two months before the start of the trip (from 20.06.2023), and 100% in the case of cancellation one month before (from 20.07.2023).
4. By participating in the educational cycle tour, the participants declare,
  - a. that they have the necessary physical fitness for the cycling tour,
  - b. to commit to a safe way of cycling and to abide by the Lithuanian road traffic regulations,
  - c. to wear a helmet at all times during the cycling tour,
  - d. to bring the clothing required for the cycling trip (rain gear if necessary),
  - e. not to put themselves or the group in danger, especially in the border areas with the Russian Federation,
  - f. to behave respectfully at all times towards the other participants as well as towards the people in Lithuania,
  - g. respect nature and the environment and dispose of their waste appropriately.
5. If participants violate the conditions of participation, they can be partially or completely excluded from the educational bike tour by the project management. In this case, the participation fee will not be refunded.
6. Participants are between 18 and 45 years of age (18-35 for students, up to 45 for civic education multipliers).
7. The working language of the trip is English.
8. The participation fee is 85,00 Euro for students and 175,00 Euro for multipliers of political education (for Lithuanians: 50,00 Euro / 100,00 Euro). The participation fee includes accommodation in double or multi-bed rooms from 20-27 August 2023, meals (breakfast, lunch, dinner), bicycle rental (incl. helmet) and entrance fees for museums etc.
9. An international health insurance as well as a travel cancellation insurance will be taken out for the participants (the latter covers illness, serious accident, loss of job, pregnancy, damage to property and much more). Additional insurance cover (accident insurance, liability insurance, etc.) is to be organised by the participants themselves if required.
10. The selection of the participants is based on their motivation letter and on a diverse composition of the participants. The legal process is excluded.

## **Bedingungen für die Teilnahme an der Bildungsradreise entlang der Memel (20.-27.08.2023)**

Für die Teilnehmer an der Radreise gelten folgende verbindliche Teilnahmebedingungen. Mit der Bewerbung erklären die Teilnehmer diese zur Kenntnis genommen zu haben. Die für die Reise ausgewählten Teilnehmer erklären sich mit den Teilnahmebedingungen einverstanden.

1. Mit der Teilnahme an der Bildungsradreise verpflichten sich die Teilnehmer, an allen offiziellen Programmpunkten der Reise teilzunehmen.
2. Im Falle einer Absage ist umgehend die Projektleitung ([vincent.regente@deutsche-gesellschaft-ev.de](mailto:vincent.regente@deutsche-gesellschaft-ev.de) / +49 (0)30 88 412 288) zu informieren.
3. Sollte die Reiserücktrittsversicherung nicht greifen (siehe unten) und kein Teilnehmer aus der Warteliste mehr aufrücken können, muss der absagende Teilnehmer zwei Monate vor Reisebeginn (ab 20.06.2023) 50 % der Teilnahmegebühr zahlen, bei Absage einen Monat vorher 100 % (ab 20.07.2023).
4. Mit der Teilnahme an der Bildungsradreise erklären die Teilnehmer,
  - dass sie die für die Radreise erforderliche körperliche Fitness haben,
  - auf eine sichere Fahrweise zu achten und sich an die Straßenverkehrsordnung Litauens zu halten,
  - während der Radtour stets einen Helm zu tragen,
  - die für die Radreise erforderliche Kleidung mitzubringen (ggf. Regenschutz),
  - sich oder die Gruppe nicht in Gefahr bringen, vor allem in den Grenzgebieten zur Russischen Föderation,
  - sich stets respektvoll gegenüber den anderen Teilnehmern sowie den Menschen in Litauen zu verhalten,
  - Natur und Umwelt achten und ihren Müll entsprechend entsorgen.
5. Sollten Teilnehmer gegen die Teilnahmebedingungen verstoßen, können sie von der Projektleitung teilweise oder ganz von der Bildungsradreise ausgeschlossen werden. Eine Erstattung der Teilnahmegebühr erfolgt in diesem Falle nicht.
6. Die Teilnehmer sind zwischen 18 und 45 Jahren (18-35 für Studenten, bis 45 für Multiplikatoren der politischen Bildung)
7. Die Arbeitssprache der Reise ist Englisch.
8. Der Teilnahmebetrag beträgt 85,00 Euro für Studenten und 175,00 Euro für Multiplikatoren der politischen Bildung (für Litauer: 50,00 Euro / 100,00 Euro). In dem Teilnahmebeitrag enthalten sind die Übernachtungen in Doppel- oder Mehrbettzimmern vom 20.-27.08.2023, die Verpflegung (Frühstück, Mittagessen, Abendbrot), die Fahrradleihgebühr (inkl. Helm) sowie Eintrittsgebühren für Museen etc.
9. Für die Teilnehmer wird eine Auslandskrankenversicherung sowie eine Reiserücktrittsversicherung abgeschlossen (letztere greift bei Erkrankung, schwerem Unfall, Verlust des Arbeitsplatzes, Schwangerschaft, Schaden am Eigentum und vieles mehr). Darüberhinausgehender Versicherungsschutz (Unfallversicherung, Haftpflichtversicherung u. ä.) ist von den Teilnehmern bei Bedarf selber zu organisieren.
10. Die Auswahl der Teilnehmer erfolgt auf Grundlage ihres Motivationsschreibens sowie einer möglichst vielfältigen Zusammensetzung der Teilnehmer. Der Rechtsweg ist ausgeschlossen.